
 

Jaarverslag 2022 Stichting Baobab Kids 

 

Vanuit de Stichting Nederland 

In dit jaarverslag wordt u, na een korte inzage in de bestuursactiviteiten, per 

onderdeel meegenomen in de activiteiten binnen het project in Malawi. 

Bestuur 

Het bestuur bestond in 2022 uit: 

- Peter Noordermeer, voorzitter 

- Anouk van Onna, secretaris 

- Jeannet Noordermeer-Boonstra, penningmeester afgetreden, algemeen 

bestuurslid 

- Diane Versluis, penningmeester opvolgend 

- Thamara van der Spek, algemeen bestuurslid 

Financiën 

De nadruk heeft in 2022 gelegen op het goed beheren van de exploitatie. De 

kosten voor onderhoud, voedsel en medicijnen zijn enorm gestegen. Ook de 

personele kosten moesten worden bijgesteld om de medewerkers in staat te 

stellen de inflatie een beetje te kunnen volgen. Het financieel overzicht zal op de 

site worden geplaatst, hierin zijn details opgenomen. De bestuursleden hebben 

ook in 2022 geen vergoeding voor hun werkzaamheden ontvangen. 

Vanuit het Project 

Pijlers/Management 

De pijlers van stichting Baobab Kids in Malawi worden gevormd door Esther van 

Onna en haar man Richard. Met ondersteuning van alle medewerkers zorgen zij 

ervoor dat de daycare, het revalidatiecentrum en de kliniek kunnen draaien. Het 

verslag 2022 is beschrijvend, waarmee Esther en Richard u bij de hand nemen. 

 

 



 

Verslag van het project 

Beste donateurs en iedereen die betrokken is bij Stichting Baobab Kids, hierbij het 

jaarverslag van Stichting Baobab Kids 2022. Hieronder kunt u lezen wat we het 

afgelopen jaar gedaan en meegemaakt hebben in Malawi. Ik zal dit per onderdeel 

beschrijven zodat u een duidelijk beeld krijgt. 

 

Daycare 

In januari zijn we begonnen met een nieuwe groep van 36 kinderen aangevuld 

met 5 kinderen uit de oude groep. Normaal beginnen we in september/oktober 

maar vanwege corona  werd dit januari. De start verliep moeizaam. Veel kinderen 

komen uit gezinnen waar educatie niet op de voorgrond staat, waar ouders 

vroegtijdig gestopt zijn met school en waar het alcoholgebruik hoog ligt. 

Verschillende kinderen hebben hierdoor agressie ervaren en hebben onaangepast 

taalgebruik. 

Na een aantal maanden in de structuur van de daycare, ging het zichtbaar beter 

en de kinderen leerden de regels van het project en ook  hun gedrag veranderde 

langzaam. 

We zagen veel armoede: oude kleding met gaten, geen ondergoed, slechte 

hygiëne en diverse huidaandoeningen. We hebben voor alle kinderen weer 

nieuwe uniformen laten maken. Het is fijn dat er hierdoor geen verschil meer is 

tussen de kinderen.  

In maart hebben we Pasen kunnen vieren. We hadden een paasontbijt gemaakt 

voor de kinderen en werknemers en dit was erg geslaagd.  De kinderen waren erg 

enthousiast om weer eens wat anders te eten, zeker de chocolade traktatie was 

een succes omdat velen dat niet eten. Op 11 maart kregen de kinderen 

paasvakantie en omdat veel gezinnen het zwaar hadden kregen alle ouders een 

klein pakketje met voedsel om ze wat ondersteuning te geven in de vakantie. 

Op 3 juni was er een bijeenkomst voor de ouders. Dit was de dag dat de kinderen 

aan hun ouders lieten zien wat ze de afgelopen periode geleerd hadden.  



Ik zelf vond het weer mooi om te zien wat kinderen allemaal wisten aan te leren 

in zo’n korte periode: kleuren, vormen, letters en cijfers. De ouders waren 

uiteraard trots op hun kinderen omdat ze zagen dat ze gegroeid waren in veel 

dingen. Niet alleen in educatie maar in gedrag en in gezondheid. In augustus  

hebben 29 kinderen afscheid genomen van Stichting Baobab Kids, zij moesten  

naar de lagere school. Dit komt doordat de kinderen die startten al wat ouder 

waren en zo in augustus de leeftijd hadden om door te gaan naar de lagere 

school. 

Uit een bespreking met de local committee leden bleek echter dat er veel 

kinderen niet naar de lagere school gaan vanwege het feit dat ze geen 

schooluniform hebben en anderen zelfs niet het kleine beetje schoolgeld dat 

betaald moet worden. Vandaaruit hebben we besloten om de kinderen na het 

vertrek bij Baobab Kids een uniform aan te bieden zodat deze kosten bespaard 

konden worden. Verder zullen de local committee leden maandelijks bij de 

scholen langs gaan om te horen of de kinderen voldoende presteren op school en 

of ze naar school toe komen, zo niet dan zullen de ouders van de kinderen 

bezocht worden om uit te vragen wat de reden is dat het kind niet naar school 

komt. Met deze observaties komen ze dan naar de bespreking met ons en kunnen 

we horen of er nog andere ondersteuning vanuit de stichting gewenst is. 

Om ouders meer te stimuleren om hun kinderen naar school te brengen hebben 

we vier workshops georganiseerd om in te laten zien dat educatie erg belangrijk 

is. De workshops werden gegeven door juf Ethel, Gloria onze ergotherapeut en 

Mrs. Phiri. Zij is een lid van de local committee en heeft ervaring met dit soort 

workshops. Het was leuk van opzet, theorie, maar ook praktijk dus dat maakten 

het voor de moeders leuk om aan deel te nemen en we zorgden voor een hapje 

en drankje om het geheel wat aantrekkelijker te maken. 

In juni hebben 1 juf en de klassen assistent de ECD  (early childhood devolpment) 

cursus afgerond. Die bestond uit drie delen en deel drie hebben ze in juni gedaan. 

Zij waren erg blij dat ze deze kans hebben gekregen van Stichting Baobab Kids. 

Het is een waardevolle cursus waar we als project baat bij hebben en zien dit 

terug in het werken van de dames. 

 

 



In oktober zijn de deuren van het project weer open gegaan na een vakantie van 4 

weken. In eerste instantie zouden er 29 nieuwe kinderen komen maar 2 kinderen 

van de oude groep waren geweigerd vanwege hun leeftijd dus kwamen terug 

naar het project, dus in totaal 27 nieuwe kinderen. 

De andere 27 kinderen die naar de overheid school zijn gegaan hebben een nieuw 

uniform van de Stichting Baobab Kids gekregen en daar waren ze uiteraard erg blij 

mee. Ouders en kinderen waren ons daar erg dankbaar voor. We houden in de 

gaten hoe het  naar school gaan verloopt, of het gebruik van een uniform helpt en 

voor ons betaalbaar blijft. In principe willen we gedurende de lagere schooltijd de 

uniformen blijven geven. 

In december hadden we de eerste terugkoppeling van de local committee leden 

om te horen hoe de eerste weken verlopen waren van de oud leerlingen en ze 

kregen veel positieve feedback en met name dat het niveau van deze kinderen al 

erg goed was. Uiteraard waren er kinderen die het minder goed deden in de klas, 

dit was voor ons herkenbaar want sommige kinderen zijn langzame leerlingen. 

Op 16 december  hadden de we laatste schooldag van dit jaar, we hadden een 

kerstfeest georganiseerd om het jaar goed af te sluiten. Dit was erg leuk omdat de 

kinderen van de daycare een klein toneelstukje hadden voorbereid, verder was er 

iets lekkers om te eten en de ouders van de kinderen kregen een klein 

voedselpakket ter ondersteuning omdat de tijden zeer slecht zijn. 

 

Revalidatie centrum 

Het revalidatiecentrum draaide goed in de eerste drie maanden van het jaar, we 

zien dat er gemiddeld 15/20 kinderen per dag komen. We zagen bij diverse 

kinderen vooruitgang, sommige kinderen konden niet lopen bij binnenkomst 

maar na een tijd van oefeningen doen zien we dat sommige kinderen zijn gaan 

lopen met ondersteuning van een ouder of therapeut maar ook met een houten 

rollator doen zij het goed. 

11 maart kregen de ouders van de kinderen een kleine training hoe om te gaan 

met de kinderen thuis en welke oefeningen te doen. Wel 35 moeders deden mee 

aan deze workshop en aangezien dit net voor de vakantie was kregen de ouders 

van de kinderen een klein pakket met voedsel ter ondersteuning in de vakantie. 



In het tweede kwartaal van het jaar zagen we dat kinderen meer ziek zijn: 

verkoudheid, diarree, huidaandoeningen en ondergewicht. We hadden een 

meisje van 7 jaar met het gewicht van 9 kilo, zwaar ondergewicht. Wanneer we 

dit soort kinderen hebben, worden ze ingestuurd naar het overheidsziekenhuis 

om uit te zoeken waarom een kind niet groeit en of er niet nog meer lichamelijke 

problemen zijn door het ondergewicht. Vaak worden kinderen wel een paar 

dagen opgenomen ter observatie en krijgen ze extra voeding mee naar huis, 

namelijk Chiponde ( dit zit in een zakje en lijkt op pindakaas). Deze voeding is 

speciaal gemaakt voor kinderen die ondervoed zijn en weer moeten aansterken. 

Een ziekte die veel voorkomt is epilepsie, de kinderen worden ingestuurd en 

krijgen dan de juiste medicatie, wanneer juiste medicatie niet wordt gegeven zien 

we op langere termijn psychische problemen, dit komt veel voor in Malawi. 

Personeel heeft hier een belangrijke taak want zij adviseren en begeleiden de 

moeders op verschillende aspecten. 

Op 9 september hadden we een sluitingsdag zo voor de vakantie en omdat de 

groep van de moeders te groot was (35 moeders) hebben zowel Gloria 

(ergotherapeut) als Moses (rehabilitation technician) een workshop gegeven. En 

omdat de grote vakantie aanbrak hebben de ouders een pakketje gekregen met 

voedsel om de ouders en kind te ondersteunen in de vakantie. 

In oktober hebben we helaas afscheid genomen van het kindje waar ik hier al 

eerder over schreef, het meisje met het ondergewicht. Het is heel verdrietig dat 

het voorkomt dat de gezondheid van kinderen niet goed is en dat de ouders geen 

geld hebben voor voldoende voeding en medische zorg.  

16 december was de sluitingsdag van het revalidatiecentrum vanwege de  twee 

weken kerstvakantie. De moeders genoten en de kinderen ook zover dit mogelijk 

was. De moeders kregen ook nu weer een pakketje mee met voedsel zodat ze 

voor de vakantie wat extra hadden, dit werd erg gewaardeerd en een groot dank 

je wel ging naar Stichting Baobab Kids. 

 

 

 

 



Kliniek 

De eerste drie maanden van het jaar heeft de kliniek goed gedraaid. We waren 

met drie verpleegkundigen, waaronder ikzelf, Rieneke en Mike, een nieuwe 

Malawiaanse verpleegkundige. Verder kregen we ondersteuning van vrijwilligers 

die ons helpen bij het vertaalwerk en simpele activiteiten zoals bloeddruk meten, 

malaria testen en bij de verkoop van een stukje antibacteriële zeep, die voor een 

kleine prijs wordt verkocht i.p.v. de winkelprijs. De zeep is zeer waardevol omdat 

het helpt tegen vele huidproblemen. In de loop van het jaar zagen we bepaalde 

ziektebeelden erg veel zoals schurft, griepverschijnselen, diarree, hoge bloeddruk, 

verschillende huidaandoeningen en malaria. Het waren vaak hele gezinnen die 

schurft hadden, erg triest om te zien, we konden ze gelukkig wel helpen met de 

juiste medicatie. In de tweede periode van het jaar zagen we ook dat de prijzen 

voor medicatie enorm omhooggingen van bijvoorbeeld een inhalator voor een 

astmapatiënt van voorheen 2,700 kwacha naar 4,200 kwacha. 

In het derde kwartaal hebben we afscheid genomen van Rieneke, zij is terug  

gegaan naar Nederland. Dit was uiteraard erg spijtig, maar het was niet anders. 

Voor Rieneke hebben we in dezelfde periode een nieuwe kracht gevonden, haar 

naam is Martha zij is een clinical officer, dit zit tussen een verpleegkundige en een 

arts in. In het laatste kwartaal van het jaar kreeg ons team versterking van een 

Nederlandse arts, haar naam is Tessel, zij zal ons team tot juni 2023 blijven 

versterken. 

In het algemeen kunnen we zeggen dat de kliniek in dit gebied erg waardevol is, 

we helpen veel mensen met de juiste medicatie en we kunnen mensen 

doorsturen waar nodig, sommige ziektebeelden hebben verder onderzoek nodig. 

Dit wordt vaak niet gezien in de lokale ziekenhuizen en worden mensen weer naar 

huis gestuurd met paracetamol. Aangezien medicatie in de loop van het jaar erg 

duur is geworden zien we dat vele lokale ziekenhuizen de juiste medicatie niet 

meer kunnen bieden, dus mensen moeten dit zelf kopen en hebben daar het geld 

niet voor. Via ons kunnen in ieder geval weer een aantal mensen op de juiste 

manier geholpen worden. Wij komen aan medicatie via verpleegkundige Gladys, 

zij heeft een lokale apotheek en een vergunning om medicijnen voordeliger te 

kunnen kopen. De kosten voor de door ons gegeven medicijnen worden door 



speciale sponsors betaald. Het is wrang om te weten dat er in Nederland zoveel 

ongeopende medicatie vernietigd wordt terwijl er hier zo’n tekort aan is. 

 

 

Cholera 

In het jaar 2022 is het aantal cholerapatiënten in vrij korte tijd enorm gestegen 

met name in de laatste maanden van het jaar. Veel mensen werden opgenomen 

en sommige kwamen te overlijden. Het had te maken met slechte 

watervoorziening, hygiëne en de afvoersystemen die niet in orde zijn. In dicht 

bevolkte gebieden was overloop van vies water geen uitzondering en vele lieten 

hun kinderen in het vuile water spelen zonder schoenen aan en geen handen 

wassen na gebruik van het toilet. Veel Malawianen maken gebruik van de 

zogenaamde hol in the ground toilet (een gat in de grond gegraven), wat 

uiteraard niet altijd hygiënisch is. Er werden orale vaccinaties uitgedeeld waar 

niet heel veel mensen gebruik van hebben gemaakt. Werking van deze vaccinaties 

was niet 100 procent dekkend want het bestaat uit twee delen en alleen deel één 

is op de markt. Van buiten Malawi is er wel veel goede zorg gekomen dus dat was 

wel heel fijn. Zoals grote tenten, bedden, medicatie tegen uitdroging.  

In dit kader waren we extra blij met de toiletten en de waterpomp op ons project. 

Onderhoud werkzaamheden  

Dit jaar hebben we verschillende onderhoudswerkzaamheden uitgevoerd, zoals 

buitenschilderingen aan de kant van de daycare, dit is erg mooi en kindvriendelijk 

geworden. Verder is het plafond in de daycare vervangen en er is een nieuwe 

vloer geplaatst binnen het revalidatiecentrum. Verder zijn er nieuwe 

wandelpaden gemaakt bij de daycare en bij het keuken -en toiletgebouw. Einde 

van het jaar zijn er nieuwe kasten en tafels gemaakt voor de daycare en het 

kantoor. Uiteraard zijn er altijd kleine onderhoudswerkzaamheden maar dit 

waren de grote klussen, we zijn er erg blij mee, dit maakt het project nog mooier 

dan het al is. 

Huisje gebouwd  



Einde 2022 is er een huisje gebouwd voor een moeder van een kindje dat bij de 

daycare komt. Zij was in beeld gekomen door het feit dat ze aangaf dat haar 

huisje lekte en dat het niet veilig was met het regenseizoen in aankomst en zij 

daar met vijf kinderen in moest verblijven. Richard en ik zijn gaan kijken en wij 

vonden daar een huisje wat allesbehalve een huisje genoemd kon worden. In 

overleg met diverse partijen is besloten om een huisje te bouwen, er waren 

verschillende donateurs die hierin mee wilden en konden helpen. 

Namens de moeder en de kinderen uiteraard hartelijk dank voor deze mooie 

ondersteuning want nu zitten ze veilig en droog. 

 

Workshop zelf kunstmest maken 

We hebben in het midden van het jaar een workshop gehouden over het maken 

van kunstmest, dit onderwerp kwam ter sprake in een bespreking van de local 

committee. De kunstmestprijs is enorm omhooggegaan in een jaar tijd. In het 

begin van 2022 was het nog 35 euro en in het derde kwartaal van het jaar zagen 

we de prijs langzaam naar 70 euro gaan. Dit is uiteraard voor vele Malawianen 

niet te betalen. Daarom hebben we besloten om een workshop te geven om zelf 

kunstmest te maken, hierbij hadden we de moeders van de daycare uitgenodigd, 

leden van de local committee, werkers van het project zelf en buren. Het was een 

goede bijeenkomst en mensen pikten het goed op. Richard had alles op papier 

geschreven en later uitgewerkt zodat eenieder het kon nalezen en uitvoeren 

thuis. Mensen waren positief en meerdere hebben het gemaakt en aan het eind 

van het jaar gebruikt nadat ze de maiszaden hadden gepoot. Dus dat is superfijn. 

Crisisopvang 

De crisisopvang is halverwege 2022 afgesloten. We hebben het contact verbroken 

met de twee jongens die we nog begeleidden. De jongens waren helaas niet te 

begeleiden en bleven het slechte pad op gaan, stelen en liegen. We hebben het 

alles bij elkaar een aantal jaren vol gehouden maar uiteindelijk is het toch niet 

met een goed einde afgelopen. 

Salarisverhoging 



In het begin van het jaar hebben we in overleg met het bestuur in Nederland 

besloten om het salaris van het personeel te verhogen in verband met alle prijzen 

die omhooggingen van zowel de boodschappen, water en stroom. Het personeel 

was ons daar dankbaar voor, het bleef voor het personeel nog steeds een 

uitdaging om met de kleine salarissen die ze krijgen rond te komen omdat de 

kosten erg hoog zijn geworden. 

 

 

Situatie in Malawi 

We kunnen schrijven dat het een zwaar jaar is geweest voor het land zelf, in het 

begin van het jaar hebben we te maken gehad met orkaan Anne, dat ging gepaard 

met veel regen en wind, veel schade aan huizen en aan de elektriciteit 

voorziening. Dit laatste werd een langdurig verhaal want tot het einde van 2022 

zijn ze bezig geweest met het herstellen van de problemen maar uiteindelijk is het 

nooit volledig hersteld. De voedselprijzen zijn heel erg omhooggegaan, met name 

de olie waar mensen mee koken, brood en benzine. Door de hevige regenval is er 

veel verwoest dus de oogst van mais was niet voldoende meer om alle mensen in 

het land te voeden tot in 2023. 

In 2022 is de kwacha minder waard geworden, dat treft de lokale bevolking. Voor 

ons is het iets gunstiger, we kunnen vanuit de euro rekenen. Maar uiteindelijk valt 

het toch tegen omdat alles gewoon heel duur is geworden. De maisprijzen zijn 

heel extreem geworden van 8 euro naar 27,50 euro. 

In het derde kwartaal van het jaar kregen we te maken met een diesel en benzine 

te kort, vele uren wachten in de rij om een tank benzine te krijgen. Richard stond 

wel zeven tot acht uur in de rij, gelukkig was dit probleem aan het einde van het 

jaar weer opgelost. 

Verder blijft ondanks, een nieuwe regering, de corruptie erg hoog. Het zou 

worden aangepakt werd er gezegd tijdens de verkiezingen maar helaas…. 

 

Vrijwilligsters 2022 



We hebben twee vrijwilligsters uit Nederland gehad. Sabine kwam in juli/augustus 

en Marije kwam in november en blijft tot eind januari 2023. 

Sabine was een actieve dame die op verschillende vlakken heeft meegeholpen. Zij 

had een leuke activiteit georganiseerd voor de daycare. Die bestond uit diverse 

onderdelen zoals knutselen, zingen en een toneelstukje opvoeren. Sabine was 

actief in het revalidatiecentrum en heeft de werknemers diverse massage 

technieken geleerd aangezien zij sportmasseuse is.  

Deze technieken konden toegepast worden op het kind maar soms komen er 

volwassen en die kunnen daar ook baat bij hebben. Verder hielp ze mee bij de 

huishoudelijke activiteiten rondom de keuken en daycare. 

In november kregen we Marije zij is een student van de universiteit in Enschede, 

zij studeert daar gezondheidswetenschappen. Haar vrijwilligerswerk was verdeeld 

in twee delen: een onderzoek doen voor de universiteit en meehelpen binnen het 

project.  Marije had creatieve activiteiten voorbereid en ook hielp zij mee binnen 

het revalidatiecentrum. 

Tot slot 

Wij willen iedereen die Stichting Baobab Kids in 2022 heeft ondersteunt van harte 

bedanken want zonder u hadden we het niet kunnen redden, want de situatie is 

er niet makkelijker op geworden. Wij hopen dat u ons in 2023 niet zult vergeten 

en ons nog steeds zal blijven steunen, het is hard nodig. 

 

Richard en Esther. 

 

 


